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II Posiedzenie w dniu 24 marca 2025 r. 

W posiedzeniu wzięło udział 6 radnych. Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

Tematyka posiedzenia: 

1. Konsultacja i opiniowanie projektów uchwał na sesję.  

2. Informacja i analiza wydanych zarządzeń Wójta Gminy dot. zmian w budżecie gminy  

w I kw. 2025 r. 

3. Sprawy różne. 

Posiedzenie rozpoczął przewodniczący Komisji Budżetowej – Tomasz Pieniek, powitał 

wszystkich zebranych.  

Konsultacja i opiniowanie projektów uchwał na sesję.  

Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Niwiska 

został omówiony przez skarbnika gminy Elżbietę Lewandowską – Smoleń. Na skutek 

wprowadzonych zmian w budżecie gminy w 2025 r. zaktualizowano załącznik nr 1 Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2025-2029 W wyniku zmian: 

- zwiększono plan dochodów do kwoty 43 680 212,17 zł; 

- zwiększono plan wydatków do kwoty 44 314 468,31 zł; 

- ustalono planowany deficyt budżetu gminy do kwoty 634 256,14 zł; 

- zwiększono przychody budżetu gminy do kwoty 1 099 756,14 zł, w tym: na pokrycie deficytu: 

634 256,14 zł oraz na spłatę zaciągniętego kredytu i pożyczki: 465 500,00 zł; 

- zwiększono rozchody budżetu do kwoty 465 500,00 zł; 

- w związku ze zwiększeniem kwoty rozchodów w 2025 r. prognozowana kwota długu na 

koniec 2025 r. i lata kolejne wynosi 0,00 zł. 

Uwag nie było. 

Komisja Budżetowa zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały („za” 

głosowało 6 radnych).  

Następnie wójt Elżbieta Wróbel omówiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian do Uchwały Budżetowej Gminy Niwiska na 2025 r. Zwiększa się planowane dochody 



bieżące budżetu gminy na 2025 r. o kwotę 149 030,00 zł. Zwiększa się planowane wydatki 

budżetu gminy na 2025 r. o kwotę 860 386,14 zł w tym: zmniejsza się wydatki bieżące o kwotę 

20 000,00 zł, zwiększa się wydatki bieżące o kwotę 880 386,14 zł. Projekt uchwały zakłada: 

- spłatę pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej; 

- zwiększenie dochodów budżetowych o środki na uzupełnienie dochodów gmin (tzw. 

subwencja z przeznaczeniem na podwyżki dla nauczycieli); 

- zmniejszenie wydatków budżetowych o odsetki od zaciągniętych pożyczek, w związku ze 

wcześniejszą ich spłatą; 

- zwiększenie wydatków budżetowych z przeznaczeniem m.in. na: odszkodowania wypłacane 

na rzecz osób fizycznych i prawnych, realizację projektu „Cyberbezpieczny samorząd”, odpisy 

na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych, przygotowanie projektów decyzji o warunkach 

zabudowy, usługi pocztowe w urzędzie gminy, naprawę sprzętu pożarniczego, zakup 

samochodu do przewozu dzieci niepełnosprawnych do placówek oświatowych, zakup usług 

przez jednostki samorządu terytorialnego od innych jednostek samorządu terytorialnego 

(związanych z umieszczeniem dzieci w rodzinach zastępczych), zakup usług w dziale 900 

Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdziale 90002 Gospodarka odpadami, nagrody 

konkursowe w dziale 900, rozdziale 90019 Opłaty i kary za korzystanie ze środowiska, remont 

zaplecza sportowego przy boisku sportowym w Hucisku.  

Radny Maciej Kubik dopytywał o samochód do przewozu dzieci niepełnosprawnych. 

Wójt gminy wyjaśniła, że będzie to samochód 7-osobwy, marka nie jest jeszcze znana.  

Komisja Budżetowa zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały („za” 

głosowało 6 radnych).  

Ponadto poruszono kwestię nadwyżki budżetowej za rok 2024. Na tą chwilę wolne środki 

z ubiegłego roku nie będą wprowadzane do budżetu gminy. Pozostawia się je na realizację 

inwestycji budowy kanalizacji sanitarnej w Leszczach i Zapolu – Lipnym Borze. 

W dalszej kolejności z-ca wójta gminy Jolanta Marut przedstawiła treść petycji 

Ogólnopolskiego Zrzeszenia Sędziów „AEQUITAS” z siedzibą w Łodzi, która w dniu 10 

marca wpłynęła do Rady Gminy Niwiska w sprawie podjęcia uchwały wyrażającej protest 

wobec projektów ustaw opracowanych pod auspicjami Ministra Sprawiedliwości. Zdaniem 

podmiotu wnoszącego petycję zakładają one usunięcie i zdegradowanie ustawą sędziów sądów 

powszechnych w Polsce, powołanych przez Prezydenta Rzeczpospolitej Polskiej. Radni 

otrzymali przedmiotową petycję do zapoznania się drogą mailową. Komisja Skarg, Wniosków 

i Petycji rozpatrywała ww. petycję podczas posiedzenia w dniu 17 marca. Komisja większością 



głosów stwierdziła, że Rada Gminy Niwiska nie jest organem właściwym do rozpatrzenia tej 

petycji.  

Radny Maciej Kubik uważa, że stanowisko Komisji jest słuszne. Odmiennego zdania jest 

radny Robert Róg. Według niego Rada Gminy mogłaby przeciwstawić się podejściu 

określonemu w projektach ustaw przygotowanych pod nadzorem Ministra Sprawiedliwości, 

które godzi w interesy grupy zawodowej sędziów. 

Informacja i analiza wydanych zarządzeń Wójta Gminy dot. zmian w budżecie gminy w I kw. 

2025 r. 

Skarbnik gminy Elżbieta Lewandowska – Smoleń poinformowała Komisję, że  

w I kwartale 2025 r. (na dzień 24 marca br.) zostało wydane 4 zarządzenia w sprawie zmian  

w budżecie gminy: 

- Zarządzenie nr 4/2025 z dnia 24 stycznia 2025 r. (Dokonano przeniesień wydatków między 

paragrafami klasyfikacji budżetowej, w tym: zmniejszono wydatki bieżące o kwotę  

81 745,50 zł, zwiększono wydatki bieżące o kwotę  81 745,50 zł). 

- Zarządzenie nr 8/2025 z dnia 4 lutego 2025 r. (Dokonano przeniesień wydatków między 

paragrafami klasyfikacji budżetowej, w tym: zmniejszono wydatki bieżące o kwotę  

10 224,20 zł, zwiększono wydatki bieżące o kwotę  10 224,20 zł). 

- Zarządzenie nr 12/2025 z dnia 28 lutego 2025 r. (Zmniejszono planowane dochody budżetu 

gminy o kwotę 125 944,00 zł, w tym: zmniejszono dochody bieżące o kwotę 373 697,00 zł, 

zwiększono dochody bieżące o kwotę 247 753,00 zł. Zmniejszono planowane wydatki budżetu 

gminy o kwotę 125 944,00 zł, w tym: zmniejszono wydatki bieżące o kwotę 382 197,00 zł, 

zwiększono wydatki bieżące o kwotę 256 253,00 zł). 

- Zarządzenie nr 14/2025 z dnia 17 marca 2025 r. (Dokonano przeniesień wydatków między 

paragrafami klasyfikacji budżetowej, w tym: zmniejszono wydatki bieżące o kwotę  

2 050,00 zł, zmniejszono wydatki majątkowe o kwotę 20 000,00 zł, zwiększono wydatki 

bieżące o kwotę 250,00 zł, zwiększono wydatki majątkowe o kwotę 21 800,00 zł). 

Uwag nie było. 

Sprawy różne. 

Wójt Elżbieta Wróbel zapoznała Komisję z pismem Komendanta Powiatowego Policji  

w Kolbuszowej. Zwrócił się on z prośbą o przekazanie środków finansowych w kwocie  

5 000,00 zł z przeznaczeniem na zakup psa służbowego wraz z wyposażeniem do wyszukiwania 



zapachów narkotyków, a także na bieżące funkcjonowanie dla Komendy Powiatowej Policji  

w Kolbuszowej. Całkowity koszt zakupy psa oraz niezbędnego wyposażenie wynosi ok. 

40 000,00 zł. Pomoc w zakupie zadeklarowały wszystkie gminy powiatu kolbuszowskiego. 

Zakup przyczyni się do poprawy bezpieczeństwa mieszkańców na terenie powiatu  

i województwa. 

Przewodniczący Komisji Tomasz Pieniek zapytał o program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt planowany do przyjęcia na najbliższej 

sesji. Wójt gminy wyjaśniła, że program ten spełnia wymogi ustawowe. Projekt programu  

został przekazany do zaopiniowania Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii w Kolbuszowej, 

zarządcom obwodów łowieckich działających na obszarze gminy oraz Stowarzyszeniu 

Ochrony Zwierząt Łapka w Łapkę w Kolbuszowej. W ustawowym terminie wpłynęło 3 opinie. 

Dwie pozytywne i jedna negatywna. Uwagi z negatywnej opinii zostały uwzględnione  

i dostosowane do opinii.  

Radny Robert Róg podniósł temat usterki w samochodzie pożarniczym OSP  

w Kosowach. Wójt Elżbieta Wróbel powiedziała, że do tej pory nic w tej kwestii nie zostało 

zrobione ze względu na brak środków w budżecie gminy na ten cel. Po przyjęciu zmian do 

uchwały budżetowej na najbliższej sesji, planuje się oddać samochód do warsztatu  

i zdiagnozować usterkę. Jednak naprawa może być trudna z powodu braku części, bo samochód 

jest stary. Według wiedzy radnego Roberta Roga jest to ta samo usterka co 5-6 lat temu, już 

wtedy naprawa była rozwiązaniem czasowym. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Protokołowała:                                            Przewodniczący Komisji Budżetowej 

 

Kinga Saj                                                                   Tomasz Pieniek 


